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   Česká společnost elektroniků, z. s.   

   Informace kanceláře spolku číslo   
 

Hifiklub Štětí – historie a současnost 

ČSE – Hifiklub Štětí, pobočný spolek je u České společnosti 

elektroniků registrován od 12. 12. 1990. Sídlo klubu je ve Štětí, 

Dlouhá 689, IČ: 689 74 655. Klub eviduje 10 členů, jeho činnost 

řídí tříčlenný výbor ve složení Zdeněk Fořt, předseda, Vladimír 

Kovardinský, ekonom a Vladimír Keř, hospodář.  

 
 

Hifiklub byl ve Štětí založen v roce 1966 partou nadšenců pod 

vedením pana Jaroslava Kočára. Mezi zakládajícími členy byli 

pánové Vlk, Brabec, Kovardinský, RNDr. Branný, Vlček atd. 

Členové se v počátcích scházeli v privátních prostorech, kde řešili 

problematiku konstrukcí hifi gramofonů, zesilovačů a 

reproduktorových skříní. Zanedlouho se jim podařilo sehnat 

klubový prostor v SZK ROH ve Štětí. Byla to klubovna pro 20 

osob přístupná i pro ostatní zájmové útvary. Takže veškerá 

technika musela být vždy sklízena do uzamykatelné skříně.  

V klubovně probíhaly přednášky na různá témata z oblasti hifi 

techniky a klubová setkání. 

Po roce 1970 přešel Hifiklub Štětí pod Svazarm. Po ukončení 

pracovních povinností v n. p. SEPAP Štětí a odstěhování 

stávajícího předsedy Základní organizace Hifiklubu Svazarmu 

pana RNDr. Branného do Prahy v roce 1975 došlo ke stagnaci 

činnosti. 

Ze stávajícího výboru, organizace nikdo neměl zájem pracovat ve 

funkci předsedy a proto  bylo vedení klubu svěřeno novému členu 

klubu panu Kmochovi. Ten činnost organizace opět nerozvíjel a 

došlo k dalšímu útlumu činnosti. Na podněty a kritiku z členské 

základny vůbec nereagoval. Část členské základny měla v té době 

ještě zájem pracovat. Po konzultaci nespokojených členů na 
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Okresní radě elektroniky byla v roce 1977 svolána členská schůze 

s volbou výboru.  

Byli zvoleni pánové Fořt Zdeněk, Daňo Jan, Černý Jan, Bartoška 

Vítězslav a paní Musilová Božena. Předsedou byl zvolen pan Fořt 

Zdeněk. Nový výbor si dal za prvořadý úkol zajistit vlastní klubové 

prostory. V té době již členové zajišťovali ozvučovací akce, 

diskotéky a audiovizuální tvorbu. Bylo potřeba vybudovat také 

nahrávací studio. Klubovna, do které jsme měli přístup pouze ve 

středu od 18.00 hodin, nám pro potřeby činnosti Hifiklubu 

přestala vyhovovat. V roce 1980 jsme si vytipovali jeden objekt 

(domek o 4 místnostech), který byl majetkem n. p. SEPAP Štětí. 

Díky angažovanosti ve městě a na doporučení Městského výboru 

Národní Fronty a po sepsání dohody o spolupráci s n. p. SEPAP 

nám byl objekt bezplatně zapůjčen. Po ročních úpravách, které 

jsme prováděli svépomocí, bylo dílo dokončeno. Vybudovali jsme 

klubovnu pro 30 lidí, která sloužila zároveň jako nahrávací 

studio, dílnu mládeže, sklad materiálu, kuchyňku a sociální 

zařízení. 

Po dokončení budování klubových prostor došlo opět ke krizi v 

činnosti klubu. Někteří členové stávajícího výboru neměli zájem 

plnit závazky vůči městu a závodu SEPAP. Byla proto svolána 

členská schůze a do vedení klubu byli zvoleni pánové Fořt 

Zdeněk, Kuna Alexander, Vlk Jiří, Libš Ragnar, Řezáč Václav. 

Předsedou Hifiklubu byl znovu zvolen pan Fořt Zdeněk. 

V této době, docházelo k rozvoji činnosti. Ve městě jsme 

ozvučovali veškeré veřejné a politické akce. Vysílali jsme 

pravidelné rozhlasové relace do městského a závodního rozhlasu 

n. p. SEPAP Štětí. V audiovizuální tvorbě jsme byli nejlepší v 

okrese. Získali jsme několik cen na soutěžích FAT. V práci s 

mládeží v elektronice jsme dosáhli dobrých výsledku. Dobrým 

umístěním v okresních a krajských kolech jsme se zúčastňovali 

Celostátních soutěží mládeže v elektronice. Byli jsme materiálně  

a technicky vybavováni nejen ze strany Svazarmu ale také ze 

závodu SEPAP a města Štětí. 

V roce 1987 byl výboru Hifiklubu ze strany města nabídnut nový 

prostor (protiletecký kryt Civilní obrany asi 400 m²) pro další 

rozvoj činnosti. Výbor jednohlasně přijal nabídku. Jednak 
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stávající prostory už byly pro 100 člennou základnu malé a v 

nabízeném prostoru se dala ještě více zkvalitnit činnost klubu. 

Čekala nás přestavba protileteckého krytu na mírové využití. Bylo 

odpracováno přes 10 000 brigádnických hodin zdarma. Město 

Štětí do této akce investovalo do materiálního zabezpečení  

600 000,- Kč. Po slavnostním otevření 5. 5. 1988 mněl Hifiklub k 

dispozici poslechovou místnost pro 100 posluchačů se zadní 

projekční plochou, nahrávací zvukové studio, video okruh, 

klubovnu mládeže, počítačovou učebnu, skladové prostory, 

klubovnu výboru, vysílací místnost, kuchyňku a sociální zařízení. 

Jedinou podmínkou bezplatného užívání bylo udržování 

technického zázemí krytu v perfektním technickém stavu. V této 

době měl Hifiklub již 115 člennou základnu. V nových prostorách 

pracovali 3 kroužky mládeže se zaměřením na výpočetní 

techniku, elektroniku a radiotechniku. Dospělí se zabývali 

audiovizuální tvorbou, video tvorbou, ozvučováním veřejných a 

politických akcí, diskotékami a tvorbou rozhlasových relací. Tento 

náš prostor pro svoje zvukové kvality využívaly i další organizace z 

města. V té době jsme také zabezpečovali činnost Okresního 

kabinetu elektroniky Svazarmu v prostorách III. Základní školy ve 

Štětí. 

Po roce 1989–94 došlo opět k stagnaci činnosti. Členové výboru 

Hifiklubu přestávali mít zájem o další činnost. Organizace, pro 

které jsme zajišťovali ozvučování a diskotéky přestali mít o naší 

práci zájem. Provozovali jsme pouze kroužky mládeže. V roce 

1995 jsme byli nuceni tyto prostory opustit, protože nám Městský 

úřad Štětí vyměřil pronájem 88 000,- Kč ročně. Díky pochopení 

města a dlouholeté tradici Hifiklubu nám byl nabídnut náhradní 

prostor v prostorách Kulturního střediska Města Štětí, kde máme 

svoji klubovnu, nahrávací studio a sklad materiálu.  

Pro podnikání a výdělečnou činností pro klub, jsme neměli 

prostory a ani nikdo nemněl o tuto aktivitu zájem. 

V minulém období měla členská základna Hifiklubu Štětí 10 

členů. Zúčastňovali jsme se všech akcí pořádaných ČSE a sami 

pořádali každoroční setkání radioamatérů a elektroniků na 

kterém jsme zajišťovali přednášky, burzu elektroniky, panelové 

diskuse, tombolu a závod. Těchto setkání se zúčastňovalo 150 až 
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300 lidí. Pracovali jsme také s mládeží v oblasti výpočetní 

techniky a spolupracovali se základními školami. Pořádali jsme 

soutěže v malování na PC „Cvrček“ v letech 2005 - 2008. Pro 

technické zabezpečení Festivalů dechových hudeb FEDO jsme 

zajišťovali spojovací sít, k organizaci pochodu orchestrů městem. 

V roce 2016 jsme slavili 50. výročí od založení Hifiklubu Štětí. 

Koncem letošního roku jsme ale dostali výpověď z pronajatých 

prostor (klubovna, sklad) v Kulturním středisku bez náhradních 

prostor. V současné době hledáme nové prostory, a jestli se nám 

to nepodaří tak budeme muset řešit prodej a rušení nepotřebné 

techniky a činnost provozovat bez klubových prostor. 

Příloha: Fotografie z činnosti klubu 

 

Zdeněk Fořt, předseda klubu 
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